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KOMUNIKAT 
z posiedzenia Rady Polskiej Izby Przemysłu Targowego 

w dniu 20 października 2023 r.  
przerwanego i kontynuowanego w dniu 23 października 2023 r.  
odbytego w formule hybrydowej, tj. w Biurze PIPT w Poznaniu, 

z możliwością udziału w posiedzeniu za pośrednictwem środków komunikacji elektronicznej 
 
 
Najważniejsze sprawy merytoryczne objęte porządkiem obrad posiedzenia: 
 

❖ Omówienie projektu „Programu działania PIPT na 2024 rok”  
 
Członkowie Rady PIPT dyskutowali nad 2 wariantami projektu „Programu działania PIPT na 2024 rok” zawierającymi zróżnicowane 
działania uzależnione od środków finansowych przewidzianych na ten cel w budżecie, zależnych od przychodów z tytułu opłat 
członkowskich.    
 
Zwiększenie przychodów do budżetu PIPT z tytułu opłat członkowskich pozwoliłoby Izbie lepiej działać w następujących obszarach 
założonych w projekcie „Programu działania PIPT na 2024 rok”: 
- podjęcie na większą skalę działań na rzecz promocji idei targów, wydarzeń targowych oraz firm targowych,  
- intensyfikacja działań w mediach społecznościowych, promujących targi wśród interesariuszy targów jako nowoczesny efektywny  
  instrument marketingu i budowy marki oraz indywidualne stoiska i zabudowę przestrzeni targowej, 
- wzmocnienie działań, których celem będzie promowanie firm projektujących i budujących stoiska targowe, firm transportu  
  targowego oraz firm świadczących inne usługi na rzecz targów, 
- zwiększenie działań lobbingowych nacelowanych na budowanie znaczenia targów jako narzędzia rozwoju eksportu i gospodarki, 
- rozwijanie działań na rzecz edukacji targowej oraz odbudowy rynku pracy dla branży targowej, 
- poszerzenie działań związanych z dostarczaniem Członkom PIPT wiedzy niezbędnej do efektywnego prowadzenia biznesu, a także 
- kontynuowanie działań umożlwiających spotkania bezpośrednie Członków PIPT w celu nawiązania relacji biznesowych.  
 
Działania Izby w 2024 roku planowane są w ramach następujących celów Izby odpowiadających potrzebom Członków Izby:  

1. Promować targi i polską branżę targową poprzez wskazywanie znaczenia i wymiernych korzyści dla przedsiębiorstw z 
udziału w targach, jak również poprzez prezentowanie wartości targów dla gospodarki miast, regionów i kraju, z 
wykorzystaniem nowoczesnych metodologii i narzędzi pomiaru efektywności oraz rozbudowanych narzędzi komunikacji 
zewnętrznej, 

2. Wspierać odbudowę ogólnopolskiego rynku pracy branży targowej poprzez budowanie ścieżki edukacyjnej dla szkół 
średnich i szkół wyższych oraz promocję zatrudnienia w branży targowej. Edukować najmłodsze pokolenie w zakresie 
targów 

3. Podnosić wartość członkostwa w PIPT poprzez działania na rzecz konsolidacji branży targowej w Polsce, integrowanie 
Członków Izby, budowanie jednego mocnego stanowiska branży, tworzenie modelu organizacji działającej w oparciu o 
zasady odpowiedzialnego biznesu i powszechnie obowiązujące normy etyczne, oferowanie przez Izbę katalogu usług dla 
Członków odpowiadających aktualnym potrzebom rynku targowego 

4. Kontynuować działania proekologiczne PIPT mające na celu wsparcie Członków Izby w procesie dekarbonizacji branży 
targowej i stworzenie standardów zrównoważonego rozwoju dla branży targowej 

5. Wspierać rozwój internacjonalizacji polskich firm będących dostawcami usług projektowania zabudowy stoisk targowych 
6. Budować silną i nowoczesną izbę gospodarczą, reprezentującą szeroko pojętą branżę wydarzeń, poprzez pozyskiwanie 

nowych członków z branży targowej oraz branż związanych pośrednio oraz bezpośrednio z targami, wystawami i innymi 
wydarzeniami z branży spotkań 

7. Rozwijać wielotorowe działania lobbingowe w celu zwiększenia rozpoznawalności Izby w kręgach rządowych i 
samorządowych, organizacjach krajowych i międzynarodowych, w mediach oraz w przestrzeni publicznej - jako jedynego 
wiarygodnego eksperta i konsultanta branży targowej i przedstawiciela firm targowych. 

 
Uwagi zgłoszone przez członków Rady, zarówno do ogólnie sformułowanych celów / obszarów działania PIPT, jak i do szczegółowych 
inicjatyw zostaną uwzględnione w projekcie „Programu działania PIPT na 2024 rok”.    
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❖ Podjęcie uchwały Rady PIPT nr 71/2023 w przedmiocie nadania znaku jakości „Firma z rekomendacją PIPT” firmie 

MINCORP Jerzyńscy Sobkowska Spółka Jawna, 
 

Po omówieniu wniosku do Rady od Członka Izby firmy MINCORP Jerzyńscy Sosnowska Spółka Jawna wniosek o nadanie znaku 
jakości „Firma z rekomendacją PIPT”, Rada PIPT nr 71/2023 podjęła uchwałę w przedmiocie nadania znaku jakości „Firma z 
rekomendacją PIPT” firmie MINCORP Jerzyńscy Sobkowska Spółka Jawna, o treści: 

§ 1 
1. Rada Polskiej Izby Przemysłu Targowego po zapoznaniu się z wnioskiem złożonym przez Członka Polskiej Izby Przemysłu 

Targowego, firmę MINCORP Jeżyńscy Sobkowska Spółka Jawna, z siedzibą w Poznaniu, 61-414, ul. Czerwińskiego 16, w 
sprawie nadania znaku jakości „Firma z rekomendacją PIPT” oraz z załączonym Oświadczeniem, nadaje firmie MINCORP 
Jerzyńscy Sobkowska Spółka Jawna znak jakości „Firma z rekomendacją PIPT” na okres 3 lat. 

2. Wniosek i Oświadczenie, o których mowa w § 2 ust. 1 niniejszej uchwały stanowią załącznik do niniejszej uchwały.  
§ 2 

Uchwała wchodzi w życie z dniem jej podjęcia.” 
 

W głosowaniu nad uchwałą udział wzięło 8 Członków Rady PIPT. Oddano 8 głosów „ZA”, przy braku głosów „PRZECIW” i głosów 
„WSTRZYMUJĘ SIĘ”. Tym samym uchwała Rady PIPT nr 71/2023  została podjęta. 
 
 

❖ Podjęcie uchwały Rady PIPT nr 71/2023 w przedmiocie stwierdzenia ustania członkostwa spółki EXPO KATOWICE S.A. w 
Polskiej Izbie Przemysłu Targowego, o treści: 

§ 1 
1. Rada Polskiej Izby Przemysłu Targowego, w związku z rezygnacją z członkostwa w Polskiej Izbie Przemysłu Targowego 

złożoną przez spółkę EXPO KATOWICE S.A. z siedzibą w Katowicach, pismem z 10 sierpnia 2023 r.,  po powzięciu od Zarządu 

PIPT informacji o uregulowaniu przez EXPO KATOWICE S.A. wszystkich zobowiązań wynikających z członkostwa w PIPT do 

końca III kwartału 2023 r. włącznie, stwierdza ustanie członkostwa Izby spółki EXPO KATOWICE S.A. w Polskiej Izbie 

Przemysłu Targowego.   

2. Pismo z 10 sierpnia 2023 r. o rezygnacji z członkostwa EXPO KATOWICE S.A. stanowi załącznik nr 1 do niniejszej uchwały. 

§ 2 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
W głosowaniu nad uchwałą udział wzięło 8 członków Rady PIPT. Oddano 8 głosów „ZA”, przy braku głosów „PRZECIW” i głosów 
„WSTRZYMUJĘ SIĘ”. Tym samym uchwała Rady PIPT nr 72/2023  została podjęta. 
 
 

❖ Podjęcie uchwały Rady PIPT nr 71/2023 w przedmiocie stwierdzenia ustania członkostwa Pana Andrzeja Wiercińskiego w 
Polskiej Izbie Przemysłu Targowego, o treści:  

§ 1 
1. Rada Polskiej Izby Przemysłu Targowego, w związku z rezygnacją z członkostwa w Polskiej Izbie Przemysłu Targowego 

złożoną pismem z 25 sierpnia 2023 r.  przez Pana Andrzeja Wiercińskiego prowadzącego działalność pod firmą WPHU 

TOMEX Andrzej Wierciński, z siedzibą w Osielsku, po powzięciu od Zarządu PIPT informacji o uregulowaniu przez Pana 

Andrzeja Wiercińskiego  wszystkich zobowiązań  wynikających z członkostwa w PIPT do końca III kwartału 2023 r. włącznie, 

stwierdza ustanie członkostwa Pana Andrzeja Wiercińskiego w Polskiej Izbie Przemysłu Targowego.   

2. Pismo z 25 sierpnia 2023 r. o rezygnacji Pana Andrzeja Wiercińskiego z członkostwa w PIPT stanowi załącznik nr 1 do 
niniejszej uchwały. 

§ 2 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
W głosowaniu nad uchwałą udział wzięło 8 członków Rady PIPT. Oddano 8 głosów „ZA”, przy braku głosów „PRZECIW” i głosów 
„WSTRZYMUJĘ SIĘ”. Tym samym uchwała Rady PIPT nr 73/2023  została podjęta. 
 

❖ Omówienie różnych wariantów zmiany opłat członkowskich od 2024 roku  
 
Celem realizacji wniosku Pana Marka Wiktorowskiego złożonego do Komisji Wnioskowej NWZ PIPT w dniu 05.12.2022 roku, o treści: 
„Wnioskuję o powołanie „specjalnej komisji finansowej” do spraw analizy i ponownej oceny wielkości opłat wnoszonych przez 
członków Izby na poczet realizacji zadań statutowych, a w szczególności, opłat wnoszonych przez członków poszczególnych sekcji 
działających w ramach Izby.” , Rada PIPT uchwałą nr 03/2023 z 7 lutego br. powołała Specjalną Komisję Finansową złożoną z 
Członków Izby reprezentujących różne grupy branżowe. Komisja miała za zadanie przeanalizować strukturę opłat członkowskich w 
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innych izbach gospodarczych, dokonać analizy aktualnych potrzeb i możliwości finansowych Członków Izby oraz wypracować 
wzorzec nowej struktury i wysokości opłat członkowskich.   
 
Podczas prac Specjalnej Komisji Finansowej zasygnalizowano zarówno kwestię niezadowolenia organizatorów targów pozostających 
w zdecydowanej mniejszości w gronie Członków Izby, lecz utrzymujących Izbę , bez realnego wpływu na decyzje Izby (1 głos na WZ 
PIPT. Z drugiej strony Komisja oraz Rada PIPT mają świadomość, że znaczna podwyżka opłat członkowskich może spowodować 
odejście z Izby pewnej grupy Członków.  
 
Rada PIPT omówiła 6 wstępnych wariantów nowych opłat członkowskich. Projekty te zakładają albo podwyżkę „inflacyjną” rocznych 
opłat dla wszystkich grup branżowych Członków z wyjątkiem kilkunastu izbowych organizatorów targów obecnie wpłacających 
zdecydowaną większość przychodów do budżetu, albo  zrównanie opłat dla wszystkich Członków na poziomie około trzykrotnie 
wyższym, niż aktualne opłaty dla większości Członków, albo uzależnienie opłat za członkostwo w PIPT od obrotów firmy, która to 
opcja jest dzisiaj dominującym rozwiązaniem stosowanym w izbach gospodarczych i innych organizacjach. Rozważane jest też  
wprowadzenie zróżnicowania kategorii członkowskich i przysługujących tym kategoriom różnym liczbom głosów za walnym 
zgromadzeniu. Wszystkie rozważane warianty zmiany opłat członkowskich mają na celu poprawę wyniku finansowego PIPT oraz 
zdobycie dodatkowych środków na realizację programu działania Izby. Po szczegółowym omówieniu przedstawionych propozycji 
Rada ustaliła, że zmniejszy się liczba proponowanych wariantów do prezentacji Członkom. Zmiana wysokości opłat członkowskich 
jest jednak niezbędna.   
 
Podkreślono, że żaden z przedstawionych na ten moment wariantów nie jest satysfakcjonujący. Specjalna Komisja Finansowa, Rada 
i Zarząd kontynuują prace nad projektem zmiany opłat członkowskich, tak aby móc zaprezentować różne warianty Członkom Izby 
podczas Zimowego Zjazdu PIPT na przełomie listopada i grudnia br.  
 
Rada PIPT postanowiła, że na obecnym etapie prac zasięgnie opinii Komisji Rewizyjnej, w której kompetencjach statutowych mieści 
się opiniowanie spraw finansowych Izby. Zmiana opłat członkowskich będzie miała wpływ na prowizorium budżetu PIPT na 2024 rok. 
Zarówno opłaty członkowskie jak i oparty na nich budżet zatwierdzić musi walne zgromadzenie PIPT.   
 
 

❖ Rozpatrzenie wniosków złożonych do Walnego Zgromadzenia PIPT: 
 

▪ odnośnie wniosku Pani Grażyny Grabowskiej (Targi w Krakowie) do Rady Izby „o dokonanie stosownych zmian w 
Statucie mających na celu przeprowadzanie głosowań dotyczących absolutoriów organów Izby en bloc” 

 
Rada omówiła wady i zalety wnioskowanego rozwiązania. Zmiana zapisów w Statucie, poprzez wprowadzenie możliwości udzielania 
absolutoriów zbiorczo, z jednej strony ułatwi procedowanie w tym zakresie na WZ PIPT, z drugiej strony zaś wykluczy możliwość 
oceny  indywidulanej danego członka organu.  
 
Po wstępnym głosowaniu w gronie   (7 głosów za uwzględnieniem wniosku, 2 głosy za odrzuceniem wniosku) ustalono, że Rada  
uwzględnia wniosek Pani Grażyny Grabowskiej i skieruje go do opracowania do Komisji ds. zmian Statutu PIPT. Decyzja Rady PIPT 
zostanie zawarta w treści uchwały Rady do podjęcia na kolejnym posiedzeniu Rady PIPT.  
 

▪ odnośnie wniosku Pani Grażyny Grabowskiej (Targi w Krakowie) do Rady Izby „o przypomnienie wszystkim osobom 
składającym sprawozdania z pracy organów Izby o znaczeniu słowa „sprawozdanie”” 

 
Rada omówiła wniosek pod względem możliwych rozwiązań. Zgodnie z zapisami Statutu PIPT, Rada rozpatruje sprawozdanie 
wyłącznie Zarządu, zaś sprawozdania Rady, Komisji  Rewizyjnej i Rozjemczej są zatwierdzane przez organ najwyższy  PIPT jakim 
jest  Walne. Zatem Rada – poza sprawozdaniem Zarządu – nie ma kompetencji w zakresie oceny i formułowania wymogów co 
sprawozdań własnych, Komisji Rewizyjnej i Rozjemczej. Możliwe rozwiązania:  

1. wprowadzenie zmian w Statucie PIPT poprzez sprecyzowanie terminu „sprawozdanie” i ew. zakreślenie zakresu 
merytorycznego; 

2. przekazanie prośby do przewodniczącego kolejnego/kolejnych WZ PIPT o zwrócenie uwagi  ew. sprawozdawcom  na 
wymogi formalne i oczekiwany  zakres sprawozdań w oparciu o powszechne znaczenie tego terminu  

 

Rada postanowiła, że po uzyskaniu doprecyzowania wniosku od Wnioskodawczyni zadecyduje, czy skieruje wniosek do Komisji ds. 
zmian Statutu o wprowadzenie zmian w Statucie doprecyzowujących termin „sprawozdanie”, czy będzie kierować prośby do 
przewodniczących kolejnych walnych zgromadzeń o zwrócenie uwagi sprawozdawcom na wymogi formalne i oczekiwany zakres 
sprawozdań. Decyzja Rady PIPT zostanie zawarta w treści uchwały Rady do podjęcia na kolejnym posiedzeniu Rady PIPT.  
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▪ odnośnie wniosku Pani Grażyny Grabowskiej (Targi w Krakowie) do Rady Izby „o wystąpienie do Ministerstwa 
Rozwoju o dofinansowanie składek członkowskich organizacji międzynarodowych UFI i CENTREX”  

PIPT jako członek UFI , zgodnie ze Statutem tej organizacji, od lat zwolniona jest ze składki członkowskiej ze względu na duży wkład 
w działania UFI jako krajowa organizacja branży targowej. PIPT nie jest członkiem organizacji CENTREX, lecz na podstawie kolejnych 
zawieranych umów z CENTREX – wybranym audytorem statystyk targowych, co roku zleca badanie danych statystycznych targów w 
Polsce organizowanych przez Członków Izby. Zobowiązania finansowe wobec CENTREX wynikają ze statutowego (§ 11 ust.2 Statutu 
PIPT) obowiązku poddawania się przez izbowych organizatorów targów audytowi statystyk i na podstawie przepisów uchwały ZWZ 
PIPT 6/WZ/2019 z 10.05.2019 zmienionej uchwałą ZWZ PIPT 29/ZWZ/2022 z 20.04.2022 r. ponoszą koszty audytu danych 
statystycznych.  .  
 
Powyższe argumenty przemawiają za oddaleniem wniosku Pani Grabowskiej. Jednocześnie Rada PIPT wyraziła przekonanie, że  
intencją Pani Grażyny Grabowskiej jest, sprawdzenie możliwości skorzystania z dofinansowania kosztów współpracy zagranicznej, o 
ile jest taka możliwość, tak aby również pracownicy Izby mogli osobiście brać udział w zagranicznych działaniach i spotkaniach 
branżowych. Decyzja Rady PIPT zostanie zawarta w treści uchwały Rady do podjęcia na kolejnym posiedzeniu Rady PIPT.  

▪ odnośnie wniosku Pana Michała Spaczyńskiego (PIGMiUR) do Rady Izby „o podjęcie działań związanych z weryfikacją 
czy zasada równych praw i obowiązków członków PIPT jest w naszej Izbie zachowana. Jeśli nie, to czy nie warto podjąć 
kroków w kierunku tego abyśmy kierowali się tą zasadą” 

Wniosek został przeanalizowany pod względem prawnym. Prawa członków PIPT zostały sprecyzowane w  § 10 Statutu PIPT nie 
ograniczają się wyłącznie do prawa głosu na WZ PIPT, zaś obowiązki w § 11 Statutu PIPT i nie ograniczają się jedynie do zapłaty 
składki członkowskiej. Nie można zatem oceniać równowagi praw i obowiązków członkowskich wyłącznie w kontekście prawa głosu 
na WZ w korelacji do wysokości opłacanej składki członkowskiej. Natomiast zgodnie  z § 27 ust. 1 Statutu PIPT, każdy członek  Izby 
posiada na WZ  1 (jeden) głos i zapis ten stanowi odzwierciedlenie zasady równości. PIPT jest organizacją gospodarczą, a nie spółką 
kapitałową, gdzie liczba głosów odpowiada ilości  posiadanych udziałów/akcji.  

 
Rada podkreśliła natomiast, że Specjalna Komisja Finansowa powołana w 2023 roku na wniosek Pana Marka Wiktorowskiego w 
imieniu organizatorów targów do walnego zgromadzenia Izby, w swoich pracach uwzględniła intencję wyrażoną we wniosku Pana 
Michała Spaczyńskiego i wypracowała różne wstępne warianty nowych opłat członkowskich, w tym wariant zakładający 
zróżnicowanie liczby głosów na walnym zgromadzeniu i uzależnienie liczby głosów od wysokości opłat wnoszonych przez Członka, a 
obecnie Rada PIPT analizuje te warianty. Powyższa intencja zostanie zawarta w treści uchwały Rady do podjęcia na kolejnym 
posiedzeniu Rady PIPT. 

 
▪ odnośnie wniosku Pana Adama Gabrysiaka do Rady Izby „o podjęcie działań wobec osób mijających się z prawdą 

podczas zeznawania w sprawie karnej. Wniosek o wyjaśnienie jakie dotychczas kroki Rada podjęła w tej sprawie oraz 
wobec tych osób” 

 
Wniosek został przeanalizowany pod względem prawnym. Rada PIPT nie jest organem uprawnionym do wyciągania konsekwencji 
wobec osób składających nieprawdziwe zeznania w jakiejkolwiek sprawie karnej (albowiem osoba składająca fałszywe zeznania 
podlega odpowiedzialności karnej z art. 233 Kodeksu karnego, a kwestie te ocenia sąd). Rada PIPT nie ma zatem podstaw i nie jest 
kompetentna, aby zrealizować przedmiotowy wniosek. Decyzja Rady PIPT zostanie zawarta w treści uchwały Rady do podjęcia na 
kolejnym posiedzeniu Rady PIPT. 

▪ Wniosek Pana Marka Gmerka (AA STUDIO KOMBIKO BIS) do Rady PIPT „aby raz na zawsze rozwiązała problem z Panem 
Adamem Gabrysiakiem. Mając na uwadze dobro PIPT i jej Członków proszę o zorganizowanie spotkania Rady Izby i 
Pana Gabrysiaka i zadziałanie w celu definitywnego rozwiązania problemu.” 

Członkowie Rady PIPT wyrazili ubolewanie nad trwającym od lat konfliktem i uznała zasadność wniosku Pana Marka Gmerka.  Rada 
zadeklarowała gotowość zorganizowania spotkania mediacyjnego z Panem Adamem Gabrysiakiem, z udziałem profesjonalnego 
mediatora, o ile będzie taka wola Pana Gabrysiaka i o ile jasno sformułuje on swoje oczekiwania, gdyż niemożność poznania 
konkretnych oczekiwań ze strony Pana Gabrysiaka utrudniać będzie Radzie podjęcie jakichkolwiek skutecznych rozwiązań i prowadzić 
będzie do utrzymania aktualnie istniejącego stanu rzeczy. Decyzja Rady PIPT zostanie zawarta w treści uchwały Rady do podjęcia na 
kolejnym posiedzeniu Rady PIPT. 
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